
Plenarne posiedzenie Komisji do spraw gospodarczo-lesnych 
i rekultywacyjnych w rejonach przemysłowych 

9 5 listopada 1966 r. odbyło się w Krakowie, w Wyższej Szkole Rol- 
niczej pod przewodnictwem prof. dr Tadeusza Molendy 

wiceministra Leśnictwa i Przemysłu Drzewnego, kolejne, 14 plenarne 
posiedzenie Komisji do spraw gospodarczo-leśnych i rekultywacyjnych 
w rejonach przemysłowych. 

Na skutek uprzednio odbytych narad i dokonanych uzgodnień, 
a w szczególności z wiceministrem Przemysłu Chemicznego mgr inż. 
Adamem Kowalskim oraz przedstawicielami: Zjednoczenia Prze- 
mysłu Nieorganicznego, Zjednoczenia Górnictwa i Hutnictwa Metali 
Nieżelaznych oraz Huty Lenina — w najbliższym czasie wejdą w sta- 
dium realizacji badania nad rozpoznaniem i określeniem skutków od- 
działywania zanieczyszczeń powietrza na las w ujęciu kompleksowym, 
tj. na wszystkie czynniki ekologiczne środowiska leśnego. Badania te 
obejmują tereny leśne położone w zasięgu przypuszczalnego ujemnego 
oddziaływania Huty Cynku w Miasteczku Śląskim, Zakładów Chemicz- 
nych w Tarnowskich Górach i Huty Lenina. W celu ujednolicenia 
badań Komisja zleciła zespołom specjalistycznym opracowanie jedno- 
litej metodyki: obserwacji zmian stosunków wodnych, pomiarów emisji 
zanieczyszczeń powietrza i zakresu analiz chemicznych, przeprowadza- 
nia szczegółowych inwentaryzacji stanu wód gruntowych i ich che- 
mizmu oraz roślinności na powierzchniach próbnych oraz metodyki 
prowadzenia systematycznych obserwacji skutków zanieczyszczeń po- 
wietrza w lasach. | 

Równocześnie Komisja zatwierdziła projekt założenia na terenie 
OÓZLP w Krakowie i Katowicach 5 powierzchni doświadczalnych — 
o łącznym obszarze około 380 ha, w celu ustalenia właściwych metod 
przebudowy i zagospodarowania lasów położonych w strefach prze- 
mysłowego zanieczyszczenia powietrza. | 

Wyniki badań nad skutkami oddziaływania przemysłu na srodo- 
wisko lesne, jak i uzyskiwane obserwacje na powierzchniach doswia . 
czalnych zmierzają do wynalezienia i zastosowania jak najbardziej 
skutecznych środków przeciwdziałania dla ograniczenia do minimum 
ujemnych wpływów przemysłu na las. 

Jednym z punktów porządku dziennego było złożenie sprawozdan 
z pobytu członków Komisji w Bułgarii, którzy wzięli udział w naradzie 
przygotowawczej do III Międzynarodowego Sympozjum w SPRAY 
rekultywacji terenów poprzemysłowych, które odbędzie się w P3 
dzierniku 1957 r. w Pradze. ni 

Przedyskutowana i przyjęta została praca dr Ma rka. GI a 0 O 
imgr Tadeusza Zielińskiego pt. „Zagadnienie zieleni wy 
kiej w planowaniu przestrzennym okręgów przemystowych". W Prat? 
tej ujęty został w sposób kompleksowy problem „Zieleń wysoka 
a warunki bytowe człowieka". (он: noe 

Przedłożona została również krótka informacja o organizacji 1 P ia 
stępie prac międzyresortowego zespołu powołanego do opracowar 
projektu uchwały Rady Ministrów w sprawie ochrony lasu przed szko | 
nikami przemysłowymi. Stanisław Węglewsk! 
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